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U Zagrebu je održano savjetovanje o aktualnoj problematici 
sliva rijeke Save, utjecaju klimatskih promjena na taj prostor 
i dosadašnjoj provedbi projekta kako bi se utvrdile smjernice 
daljnjih aktivnosti

8. SAVJETOVANJE O SAVI

Aktualna problematika  
sliva rijeke Save

Savjetovanje o Savi održano je u Zagrebu 
7. i 8. ožujka 2019. pod pokroviteljstvom 
predsjednice Republike Hrvatske Kolinde 
Grabar-Kitarović, a okupilo je više od 60 
sudionika. Prije početka radnog dijela Sa-
vjetovanja prisutne je pozdravio izaslanik 
predsjednice Republike Hrvatske prof. dr. 
sc. Josip Marušić.
Cilj 8. savjetovanja bio je upoznati struč-
nu i širu javnost s provedbom projekta 
uređenja sliva rijeke Save, odlaganjem 
otpada u tome slivu, utjecajem klimat-
skih promjena na sliv Save te uređajima 
za pročišćavanje otpadnih voda u slivu 
rijeke Save.
Kao i prethodnih godina, inicijatori su 
bili Udruga za očuvanje hrvatskih voda i 
mora SLAP, Grad Zagreb i Društvo građe-
vinskih inženjera Zagreb (DGIZ). Modera-
tor savjetovanja bio je Alojzije Getlicher, 
potpredsjednik Udruge SLAP.

mare Perunović Ćulić o provođenju okvir-
ne direktive o vodama u Srbiji.
Drugi je dan Savjetovanja započeo pre-
davanjem Jože Leskovara o postupanju 
s komunalnim otpadom i pročišćevanju 
otpadnih voda na primjeru Kostaka Krško 
iz Slovenije. O uređajima za pročišćava-
nje otpadnih voda u Hrvatskoj govorila je 
Mara Pavelić, a o postupanju s otpadom 
u Srbiji Siniša Mitrović. Viktor Simončić 
prikazao je integralni način postupanja s 
komunalnim otpadom , a posebno s mu-
ljem iz pročišćavanja otpadnih voda.
Nakon pauze za kavu svoje predavanje 
održala je Maja Feketić o centrima za 
gospodarenje otpadom, a osvrnula se i na 
budući CGO Zagreb. Đuro Horvat upoznao 
je sudionike Savjetovanja s metodama 
odlaganja otpada TEHNIX, a o svojim isku-
stvima upravljanja otpadom u slivu rijeke 
Save govorile su Violeta Janković iz Bosne 
i Hercegovine te Gordana Perović iz Srbije.
Ističemo kako su sva predavanja izazvala 
stručnu raspravu, a zaključke savjeto-
vanja prikazat ćemo u sljedećemu broju 
Građevinara. Organizator je pripremio 
knjigu sažetaka u kojoj su objavljeni za-
ključci svih savjetovanja o Savi.

Prvog dana savjetovanja Dragan Zeljko 
govorio je o Međunarodnoj komisiji za 
sliv rijeke Save, Danko Biondić iz Hrvat-
skih voda prikazao je dugoročne plan-
ske dokumente upravljanja vodama, a 
o rezultatima programa Zagreb na Savi 
govorio je Boris Beraković. Uslijedilo je 
predavanje o hidroelektrani Mokrice koje 
su održali Boštjan Pišotek i Goran Man-
džuka. O projektu zaštite od poplava u 
slivu rijeke Kupe govorio je Zoran Marko-
vić, a Sanda Kolarić Buconjić i Danko Bi-
ondić pripremili su predavanje o unaprje-
đenju sustava zaštite od poplava na rijeci 
Savi od granice s Republikom Slovenijom 
do ušća Trnave. O strategiji upravljanja 
vodama Federacije Bosne i Hercegovine 
te ulozi i aktivnostima Fonda za zaštitu 
okoliša FBiH u području zaštite voda go-
vorila je Sanja Bosiljčić Pandur. Prvi dan 
Savjetovanja završio je predavanjem Ta-

Dio sudionika svajetovanja o Savi


